
Protokół Nr XL/2017 

obrad XL sesji Rady Miejskiej w Kłodawie 

odbytej w dniu 30 czerwca 2017r 

         Obrady XL sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 30 czerwca 2017r  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 12.00 do 

godz.15.15. Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji 

uczestniczyło 15 radnych , co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy: Pełniąca funkcje 

Burmistrza  Dorota Galus, Skarbnik gminy Grzegorz Dzięgielewski, Radca prawny Jacek 

Kubiak, dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy.  

Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził 

obliczanie wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował 

zgłoszone wnioski. 

                                                                      P u n k t 2 

 

Ustalenie  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz  

z materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzić do porządku obrad dodatkowe punkty: 

1.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata 

2017-2043. 

2.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

3.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 

położonej w Kłodawie. 

Dodatkowe punkty zaproponował rozpatrzeć jako 6,9,10 porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie rozszerzenia porządku 

obrad sesji o wprowadzenie dodatkowych trzech projektów uchwał. 

Za zmianą porządku obrad radni opowiedzieli się w głosowaniu jawnym jednogłośnie przy 

obecności na sali obrad 15 radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do porządku obrad?” 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych porządek obrad 



został przyjęty. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad XL sesji: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2.Ustalenie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu obrad XXXIX sesji. 

4.Sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej. 

5.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady. 

6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata  

2017-2043. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016r. 

- przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2016rok 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza 

Kłodawy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kłodawa za 2016 rok 

- przedstawienie sprawozdania finansowego 

- dyskusja 

- głosowanie nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za rok 2016 

8.Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium Burmistrza Kłodawy 

- przedstawienie informacji o stanie mienia  gminy Kłodawa 

- przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu  

budżetu gminy za 2016 rok wraz z uzasadnieniem wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Kłodawy z tytułu wykonania budżetu za 2016rok 

- odczytanie opinii stałych komisji 

- dyskusja 

- głosowanie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Kłodawy z tytułu wykonania budżetu  

za 2016 rok 

9.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej położonej w Kłodawie. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gminy Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawki procentowej. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Kłodawa na lata 2017-2043. 

14.Zapoznanie radnych z protokołem nr 25/2017r z kontroli przeprowadzonej przez Komisje 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Kłodawie odbytej w dniu 22 maja 2017r nt.”Kontrola wydatków 

związanych z promocja gminy Kłodawa za rok 2016”. 

15.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji. 

16.Interepelacje i wnioski radnych. 



17.Wolne wnioski. 

18.Zamknięcie obrad sesji. 

                                                                    P u n k t 3 
 
Przyjęcie protokołu obrad XXXIX sesji 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż protokół obrad  XXXIX został 
wyłożony do wglądu państwa radnych, prosił radnych o zapoznanie się z jego treścią. 
Poinformował również, że jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu 
jego przyjęcie będzie poddane pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie 
„Interpelacje i wnioski radnych”.                                                                                                                                                     
 
                                                                     P u n k t 4 
 
Sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił  Dorotę Galus Pełniącą funkcje Burmistrza.  
O przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
                                                                    P u n k t  5 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady 
 
Przewodniczący Rady przedstawia radnym sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodawie za okres od 27 maja 2017r do 28 czerwca 
2017r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady wraz z Pełniącą funkcje Burmistrza panią Dorotą Galus wręczyli 
nominacje z dnia 21 czerwca 2017r z wyboru sołtysa sołectwa  Korzecznik panu Arkadiuszowi 
Warszewskiemu. 
                                                                    P u n k t 6 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata  
2017-2043 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata 2017-2043 otrzymali radni wraz z zawiadomieniem  
o sesji. 
O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił panią Magdalenę Bawej  
inspektora w Urzędzie Miasta i Gminy w Kłodawie. 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 
radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 
Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  
wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 



uchwały został przyjęty. 
Uchwała Nr XL/226/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 6  do protokołu.                                                             
 
                                                                    P u n k t 7 
 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016r. 
- przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2016rok 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza 
Kłodawy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kłodawa za 2016 rok 
- przedstawienie sprawozdania finansowego 
- dyskusja 
- głosowanie nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu za rok 2016 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni otrzymali sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy Kłodawa za 2016 rok. Ze sprawozdaniem zapoznali się radni na 

poszczególnych komisjach oraz na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 28 czerwca br. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej dokonała szczególnej analizy sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie absolutorium zostały przesłane Regionalnej Izbie  

Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Koninie. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby sprawozdania z wykonania budżetu gminy nie 

odczytywać, wysłuchać informacji Skarbnika Gminy Grzegorza Dzięgielewskiego oraz 

Pełniącej funkcję Burmistrza Kłodawy. Za taką propozycją radni głosowali jednogłośnie przy 

obecności na sali obrad 15 radnych. 

Skarbnik Gminy Grzegorz Dzięgielewski przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2016 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Komisje stałe Rady pracowały nad sprawozdaniem z udziałem Skarbnika gminy. Na 

zadawane przez radnych pytania zostały udzielone stosowne wyjaśnienia.  

Po złożonej informacji dotyczącej wykonania budżetu na wniosek Przewodniczącego Rady 

Skarbnik gminy Grzegorz Dzięgielewski odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu NR SO-0954/26/8/Ko/2017 z dnia 11 kwietnia 2017r w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Kłodawy sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Kłodawa za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady o zabranie głosu poprosił przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej Danutę Kościukiewicz i przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej odnośnie 

wykonania budżetu za 2016 rok. Opinia Komisji Rewizyjnej, która została odczytana przez 

przewodniczącą Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Komunalnej, Budżetu i Finansów 

przedstawił opinię komisji o wykonaniu budżetu za 2016r,która stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Jadwiga Tyksińska 

przedstawiła opinię komisji o wykonaniu budżetu za 2016r. 

Następnie Karol Marczak przewodniczący Komisji Mieszkaniowej odczytał opinie komisji   

w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016r. Przedstawione opinie 

stanowią załączniki nr 11 i 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusje nad sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka  uzasadniła swój głos „wstrzymujący” od głosowania 

 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 2016r oraz absolutorium. 

Przypomniała radnym, że w ciągu roku wielokrotnie  wnioskowała o zdjęcie przeznaczanych 

kwot na wydatki, które w ocenie radnej były bądź zawyżone czy bezcelowe. 

Radna nadmieniła również, iż kolski budżet Regionalna Izba Obrachunkowa jak i Komisja 

Rewizyjna oceniła pozytywnie ,jednak radni  nie udzielili absolutorium. 

Zdaniem radnej  do radnych należy ocena gospodarności i celowości budżetowych 

wydatków. W tym aspekcie radna  ma zastrzeżenia , o których wspomniała przy 

zatwierdzeniu budżetu oraz przy zmianach budżetowych w ciągu roku. 

Stwierdziła, że wiele wydatków można było uniknąć a przynajmniej ograniczyć. 

Według radnej przykładów można mnożyć ,jednak ograniczyła się tylko do jednego. 

Z chwilą utworzenia samodzielnego stanowiska pracy ds. promocji z roku na rok koszty na 

promocje są wyższe. Część zadań promujących zleca się firmom lokalnym w obrębie powiatu. 

cyt.” a urzędnik wykonuje własnoręcznie stroiki lub szyje torby reklamowe. 

 Daleka jestem od oceny zakresu zadań pracy ale chcę podkreślić, że mieszkańcom skuteczna 

promocja kojarzy się nie tylko na wydawaniu m.in. lokalnej gazetki ale na  działaniach w celu 

ściągnięcia inwestorów a tych, jakoś nie widać.  Dotąd  brakuje szczegółowego opisu działek,  

tj.  lokalizacji, powierzchni, czy są skanalizowane, czy jest możliwość skanalizowania, czy 

znajdują się przy głównych drogach dojazdowych  , itp. pod  ew. inwestycje. / weźcie przykład 

z gminy Babiak jak opisują  tereny inwestycyjne./ To tylko jeden przykład, a inne   przykłady  

o przeszacowanych  i bezcelowych wydatkach niejednokrotnie mówiłam podczas zmian  

budżetowych w ciągu roku,  co można sprawdzić w protokołach posiedzeń rady oraz 

sesjach.”    

Kolejną uwagą radnej było ,że zbyt duże środki są przekazywane na wydatki bieżące a zbyt 

mało na inwestycje. 

Nadmieniła, iż na  budżet w wysokości 49 000 000zł  zbyt mało wydaje się na inwestycje. 

Najbardziej dziwi radną zachowanie części  członków komisji budżetowej, która jest komisja 

wiodącą do spraw budżetu, a która nigdy nie zakwestionowała żadnego wydatku. 

Stwierdziła, że szanuje  tych radnych decyzje, jednak ona  sama ma inne zdanie dlatego 

”wstrzymuje  się” od głosu. 

Z uwagi na brak chętnych do dyskusji, Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i przeszedł do 

prowadzenia dalszych obrad. 

Skarbnik gminy pan Grzegorz Dzięgielewski odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2016r. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 



radnych chce zabrać głos? ” 

Wobec braku dalszej dyskusji nad sprawozdaniem Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy Kłodawa za 2016. 

W głosowaniu jawnym projekt uchwały został  14  głosami ”za” i  1 głosem ”wstrzymującym” 

przy obecności na sali obrad 15 radnych. 

Uchwała Nr XL/227 /2017r stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

                                                                   P u n k t 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium Burmistrza Kłodawy 

- przedstawienie informacji o stanie mienia  gminy Kłodawa 

- przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu  

budżetu gminy za 2016 rok wraz z uzasadnieniem wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Kłodawy z tytułu wykonania budżetu za 2016rok 

- odczytanie opinii stałych komisji 

- dyskusja 

- głosowanie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Kłodawy z tytułu wykonania budżetu  

za 2016 rok 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie absolutorium Burmistrza 
Kłodawy otrzymali radni wraz zawiadomieniem o sesji. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił Skarbnika gminy Grzegorza 
Dzięgielewskiego o przedstawienie informacji o stanie mienia gminy Kłodawa. 
Następnie o zabranie głosu poprosił przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Danutę 
Kościukiewicz i przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o 
wykonaniu budżetu i przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii 
o wykonaniu budżetu gminy za 2016r wraz z uzasadnieniem i wniosku w sprawie 
absolutorium Burmistrza. 
Wniosek komisji w sprawie absolutorium dla Burmistrza został przesłany do zaopiniowania 
przez Regionalna Izbę Obrachunkową w Poznaniu Zespół w Koninie. O zabranie głosu 
przewodniczący poprosił Skarbnika gminy Grzegorza Dzięgielewskiego i odczytanie uchwały 
Nr SO-0955/42/8/Ko/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 1 czerwca 2017r w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w  
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kłodawy z tytułu wykonania budżetu za 2016 
rok. Uchwała stanowi załącznik nr 14  do protokołu. Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Koninie po zapoznaniu się z opinią Komisji Rewizyjnej 
w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok oraz Uchwałą Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wniosku o udzielenie Burmistrzowi Kłodawy absolutorium uznał, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej został uzasadniony. 
Następnie przewodniczący stałych komisji przedstawili opinie w sprawie absolutorium. 
Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Komunalnej, Budżetu i Finansów  
Jacek Zieliński poinformował, iż komisja jest za udzieleniem absolutorium przy 4 głosach 



 ”za” i 1 głosie ”wstrzymującym” 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych jest za udzieleniem 
absolutorium jednogłośnie. 
Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej poinformował, iż Komisja Mieszkaniowa jest za 
udzieleniem absolutorium jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 
Wobec braku dyskusji ,Przewodniczący Rady poinformował, iż uchwała w sprawie 
absolutorium podejmowana jest bezwzględną większością głosów ustawowego składu  
Rady w obecności co najmniej połowy radnych. Bezwzględna większość głosów wynosi 8. 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad absolutorium dla Burmistrza za rok 
2016. 
W głosowaniu jawnym 14 głosami ”za” ,1 głosem ”wstrzymującym” przy obecności na sali 
obrad 15 radnych zostało udzielone Burmistrzowi absolutorium. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania została podjęta uchwała w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Kłodawy za rok 2016. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr XL /228/2017r w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Kłodawy. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje  Burmistrza w imieniu Burmistrza i własnym 
podziękowała radnym  za udzielone absolutorium oraz  wszystkim , którzy do tego się 
przyczynili, kierownikom i dyrektorom jednostek budżetowych. Podziękowała również za 
głosy „wstrzymujące”. 
Nadmieniła również ,iż wszystkie organy kontrolujące wyraziły pozytywne opinie i wyniki 
kontroli były prawidłowe. 
Przewodniczący Rady podziękował pani Dorocie Galus Pełniącej  funkcje Burmistrza za 
współpracę w roku 2016. Podziękowania zostały przekazane również ze strony jednostek 
budżetowych. 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
 

                                                                  P u n k t 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Pełniącą funkcje 

Burmistrza panią Dorotę Galus. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Radny Antoni Rzetelski stwierdził, iż jest „przeciw” nabywaniu wymienionej nieruchomości. 

Właściciel nieruchomości nie potrafił gospodarować mieniem a teraz przechodzi na 

„garnuszek” gminy. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka cyt.”Do Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie zwróciła się 

właścicielka nieruchomości  zabudowanej położonej we wsi Krzykosy z wnioskiem o 

przekazanie własności na rzecz Gminy Kłodawa w zamian za nabycie prawa najmu lokalu 

mieszkalnego. Wnioskodawczyni obecnie zamieszkuje w swojej własności, która zgodnie  



z protokołem oględzin obiektu budowlanego sporządzonym przez Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego w Kole jest w bardzo złym stanie technicznym zwłaszcza w zakresie 

konstrukcji dachu i stropów, które grożą zawaleniem oraz życiu osób tam zamieszkujących. 

Przejęta nieruchomość zostanie  przeznaczona na cele publiczne związane z realizacją zadań 

własnych gminy. Gmina nie ma obowiązku przejmowania nieruchomości w zamian za 

mieszkanie. Nieruchomości o złym stanie technicznym w naszej miejscowości jest mnóstwo 

mogą kolejni właściciele się zgłaszać. Nie ma informacji czy na nieruchomości nie ciążą 

zobowiązania, o ilości osób zameldowanych. Pomoc mieszkańcom wynika z ustawy o pomocy 

społecznej. 

Pomoc rodzicom spoczywa na dzieciach, poprzez obowiązek alimentacyjny reguluje to Kodeks 

Cywilny. Również należy mieć na uwadze koszty rozbiórki i uporządkowanie terenu, które 

poniesie gmina” 

Radny Karol Marczak – przewodniczący Komisji Mieszkaniowej  nadmienił, iż komisja 

kierowała się zwykłym ludzkim odruchem. Budynek grozi zawaleniu, a dzieci nie zmusimy , 

aby pomogły. 

Radna Jadwiga Tyksińska nadmieniła, iż powinno pomóc się tej osobie, a podkreślić trzeba że 

jest tam również działka w Krzykosach. Mieszkańcy sołectwa zagospodarują działkę  na cele 

społeczne. Radna zwróciła się ,aby pomóc tej osobie. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje Burmistrza nadmieniła, iż temat  wymienionej 

nieruchomości jest od wielu. Temat przedstawiony był na spotkaniu przedsesyjnym. 

Nieruchomość nie jest obciążona , jest tylko jeden właściciel. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym 13 głosami”za”,1 głosem ”wstrzymującym” i 1 głosem ”przeciw” przy 

obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XL/229/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 16  do protokołu.                    

 

                                                                  P u n k t 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej położonej w Kłodawie 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody  na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej w Kłodawie otrzymali radni  

wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił pana Dawida Pudło 

Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Sportu. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 



uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XL/230/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 17  do protokołu.                                                         

                                                                  P u n k t 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gminy Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawki procentowej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy Kłodawa oraz 

warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawki procentowej otrzymali radni wraz 

 z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus  

Pełniącą funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XL/231/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.                                                           

 

                                                                 P u n k t 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały  

w sprawie budżetu na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

W dniu sesji radni otrzymali III projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

budżetu na 2017r. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił  pana Grzegorza Dzięgielewskiego Skarbnika 

gminy. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka cyt.”Chcę zwrócić uwagę, że z roku 2016 wolnych 

środków mieliśmy 1 143 750,78zł z tego po dzisiejszym głosowaniu wydamy 457 893,oozł, 

pozostanie  685 857,70 zł. Przez 6 miesięcy przejadamy ponad 400 000,00zł. Ja bardzo 

chętnie podniosę rękę, jeżeli wolne środki będą przeznaczone na inwestycje. 

Chcę  wam przypomnieć, że dzięki stanowczej postawie rady poprzedniej kadencji i dzięki 

wolnym środkom zaczęto budowę ul. Orzeszkowej. To rada decyduje o przeznaczeniu 

środków. W  zmianach budżetowych jest deficyt w wysokości 103 239,00zł, który pokryty 

będzie wolnymi środkami , dlatego jestem „przeciw” zmianom budżetowym. 

Szanowni państwo , nie składam wniosku o zdjęcie punktów w wydatkach , które zwiększają 



deficyt , ponieważ znam wynik głosowania” 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym 14 głosami ”za” i 1 głosem ”wstrzymującym” przy obecności na sali 

obrad 15 radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XL/232/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.                                                        

 

                                                                 P u n k t 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Kłodawa na lata 2017-2043 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kłodawa na lata 2017-2043 

otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

W dniu sesji radni otrzymali III projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

budżetu na 2017r. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił  pana Grzegorza Dzięgielewskiego Skarbnika 

gminy. 

Skarbnik poinformował, iż zwiększony został podatek od nieruchomości od osób fizycznych  

i prawnych do kwoty 4 642 497,00zł. Dotacja na zadania bieżące stanowią kwotę 

15 204 149,01 zł. 

Zwiększył się deficyt, którego przeznaczeniem jest pokrycie przewidywanych wydatków na: 

- dotacje dla Policji na zakup pojazdu 15 000,00 zł 

- udział gminy w zakupach wyposażenia – zadanie dotowane 35 239,00 zł 

- przedłużenie umowy na oczyszczanie miasta 40 000,00 zł 

- udział w kosztach konserwacji Rgielewki 13 000,00zł 

Skarbnik poinformował również, iż deficyt zostanie pokryty wolnymi środkami z ubiegłego 

roku. 

W zmianach WPF z 31 marca 2017r występowały także wydatki zwiększające deficyt: 

- wypłata odszkodowań na ogródki działkowe 134 828,00 zł 

- zwiększenie wydatków na przeciwdziałanie alkoholizmowi 7 290,00 zł 

- dotacja dla Powiatu Kolskiego na realizacje programu unieszkodliwiania azbestu 

50 000,00zł 

- zmniejszenie dotacji na oddziały „0” o kwotę 162 536,00zł 

Łączne zmiany (zwiększenia deficytu pokryte wolnymi środkami z 2016r) z 31 marca i 30 

czerwca wynoszą 457 893,00zł 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 



Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym14 głosami ”za” i 1 głosem ”wstrzymującym” przy obecności na sali 

obrad 15 radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XL/233/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.                                                           

 

                                                                 P u n k t 14 

 

Zapoznanie radnych z protokołem nr 25/2017r z kontroli przeprowadzonej przez Komisje 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Kłodawie odbytej w dniu 22 maja 2017r nt.”Kontrola 

wydatków związanych z promocja gminy Kłodawa za rok 2016” 

 

 Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się  o przedstawienie protokołu Komisji 

Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w dniu 22 maja 2017r w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie nt..”Kontrola wydatków związanych z promocją gminy Kłodawa za rok 2016” 

Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 21 do protokołu z sesji. 

 

                                                         P u n k t 15 

 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 

26 maja 2017r radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 

 

                                                                 P u n k t 16 

 

Interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu 

obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady zapytał - „Czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu XXXIXI sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych protokół został 

przyjęty.       

 

                                                                 P u n k t 17 

Wolne wnioski 

 

Radna Anna Michalak c. Franciszka   złożyła  wniosek   w sprawie udostępnienia informacji 



publicznej nt. Gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracjach. 

Kserokopia wniosku stanowi załącznik nr 22 do protokołu.                                           

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż w dniu 29 czerwca br. udał się  

z wraz z panią Dorotą Galus Pełniącą funkcje Burmistrza i Prezesem Kopalni Soli ”Kłodawa” 

panem Waldemarem Marciniakiem i wiceprezesem panem Markiem Skrzypczakiem na sesje 

Rady Powiatu. 

Powodem wizyty było przedstawienie na sesji protestu w sprawie zgody na zbieranie  

i magazynowanie odpadów w bliskim sąsiedztwie z Kopalnią  Soli ”Kłodawa”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zdzisław Domański poinformował delegacje , że odbywa 

się sesja  w sprawie absolutorium i regulamin wewnętrzny nie pozwala na wcześniejsze  

zabieranie głosu  tylko w punkcie „wolne wnioski”. 

Pełniąca funkcje Burmistrza pani Dorota Galus poinformowała, o szeroko podjętych 

działaniach ze strony gminy w przedstawionym temacie.  

Starosta  nie odniósł się do stanowiska przedstawionego przez delegacje. 

Przewodniczący Rady  nadmienił, iż nagłośnienie tematu w prasie, mediach ma pozytywne 

skutki. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje Burmistrza poinformowała, iż nie ma żadnej odpowiedzi  

z instytucji do których zostały wystosowane wcześniej pisma. 

Kolejne pisma zostały skierowane do Państwowej Straży Pożarnej w Kole, Powiatowej 

Inspekcji Sanitarno-Epidemiologicznej w Kole, Inspekcji Transportu Drogowego. 

Radny Mariusz Michałkiewicz nadmienił, iż prawo zostało złamane, gdyż odpady składowane 

były przed wydaniem decyzji. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka stwierdziła, iż w pierwszej kolejności powinno być  

usunięcie tego co zostało nawiezione Radna zwróciła uwagę, że  z informacji uzyskanych na 

spotkaniu przedsesyjnym przeznaczenie działki w planie zagospodarowania przestrzennego 

jest zgodne .Brakuje jednak oznaczenia ”uciążliwe”. Czy kopalnia składała zastrzeżenia do 

planu zagospodarowania przestrzennego? 

Radny Jacek Zieliński  zwrócił uwagę, że źle stanie się jeśli Starostwo przedłuży  decyzje. 

Taka decyzja mogłaby być wstrzymana z uwagi na 3 przesłanki zawarte w  ustawie o 

odpadach do których należą: 

- zagrożenia zdrowia ,życia ludzi, środowiska, 

- niezgodność z planami zagospodarowania przestrzennego 

- niezgodność z przepisami prawa miejscowego 

Radna Anna Michalak zwróciła się o informacje , kto kontroluje pojazdy jaki rodzaj odpadów 

przyjeżdża. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje Burmistrza poinformowała, iż  złożone zostało pismo do 

Inspektoratu Transportu Drogowego w Koninie o przeprowadzenie kontroli. 

Poinformowała również ,że dopóki  decyzja jest ważna nie można nic zrobić. 

Radny Julian Szałański zwrócił uwagę, że należy skontrolować trzy aspekty sprawy: 

- decyzje na zgodę na składowanie, 

- składowanie przed terminem, 



- składowanie materiałów na które nie ma decyzji 

Radna Powiatu Ewa  Ochędalska  poinformowała, iż rozmawiała z członkami zarządu 

powiatu, radnymi o gromadzeniu odpadów. 

Trudno powiedzieć czy pan Starosta miał obowiązek powiadomić radnych powiatu. 

Zdaniem radnej dobrze stało się ,że była delegacja z samorządu Kłodawy na sesji Rady 

Powiatu. 

Radni Powiatu nie są kompetentni czy decyzja była prawidłowo wydana przez Starostwo. 

Radny Antoni Rzetelski zwrócił się o informacje czy Państwowa Kolej zwróciła się do gminy  

w sprawie remontu. 

Kolejno radny zwrócił się o informacje  czy zostały wypłacone środki za wybudowaną drogę 

w Rycerzewie I etap.  

W roku ubiegłym stwierdzone zostały usterki , które miały być naprawione i do chwili 

obecnej nie zostały naprawione. 

Radny Wojciech Matczak zgłosił ,iż  na skrzyżowaniu  ul. Ogrodowej i ul. Szkolnej  wypadło 

lustro, które do tej pory nie zostało zamontowano. Nadmienił również ,iż w tym miejscu był 

również niedawno  wypadek. 

Radny Andrzej Dziedzic  zwrócił się  o wzmożenie patroli służb porządkowych przy boisku 

„Orlik” , gdyż mieszkańcy zgłaszają o zakłócaniu porządku i ciszy w godzinach wieczornych. 

Ponadto radny zwrócił się o pomoc mieszkańcowi ,którego budynek został zawilgocony 

poprzez sąsiadujące  boisko „Orlik”. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje Burmistrza w odpowiedzi poinformowała, iż sprawa 

zawilgocenia budynku przy  boisku ”Orlik” zostanie przedstawiona na spotkaniu w miesiącu 

lipcu. 

W zakresie poprawienia bezpieczeństwa  na boisku ”Orlik”  poinformowała, iż zostaną 

zamontowane dodatkowe kamery na terenie miasta i  zostanie zamontowana również 

kamera na boisku. 

                                                                 P u n k t 18 

 

Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady XL sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa: 

                            „Zamykam obrady XL sesji Rady Miejskiej w Kłodawie” 

     Protokołowała                                                                                     Przewodniczący Rady 

(-)  Krystyna Rzetelska                                                                             (-) Grzegorz Siwiński 
 
 
 


